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Melyik a legnagyobb szám? Egy kisiskolás biztos azt felelné, hogy az, amelyiket 

ismeri. 10, 100, 1000, 10.000.000? Vagy még nagyobb? Felnőttként már sokkal 

nagyobb számokat is tudunk mondani, de egészen biztos, hogy van annál is 

nagyobb. Egy matematikus biztosan azt válaszolná erre a kérdésre, hogy ennek 

a kérdésnek nincs értelme. Nincs ilyen szám a matematikában. Van ugyan a 

végtelen fogalma, de a végtelen nem egy szám, hanem egy matematikai 

fogalom. Minden konkrét számhoz lehet adni még egyet, és akkor még 

nagyobb számot kapunk. Jézus matematikájában ezért a legnagyobb szám az 

egy. Az az egy, amelyik még mindig hiányzik és mindig is hiányozni fog. És az az 

egy, az én vagyok, és te vagy, az egy ember. Jézus matematikájában a 

legnagyobb szám az egy, amelyik hiányzik az ő nyájából, az ő népéből. 

Mit számít egy ember? Sokan úgy gondolják, hogy semmit. Háborúban vagy 

statisztikában egy ember nem jelent semmit. Tömegben egy ember hangja 

elvész. A sebészek, azt a műtétet, amelyiknek a halálozási kockázata 1 %, 

nagyon biztonságos műtétnek tartják. A jó pásztor is mondhatta volna, amikor 

észrevette, hogy egy juha elveszett a száz közül, hogy százból egy, ez még 

elfogadható veszteség. Benne van a pakliban. De Jézus nem ilyen pásztor. Az ő 

számára az egy a legtöbb, az egy – minden. Ha egy hiányzik, minden hiányzik.  

Ezt meg tudjuk érteni, hiszen vannak az életben olyan helyzetek, amikor az egy 

nélkül a sok is kevéssé lesz. Ha egy diáknak a felvételin egy pontja hiányzik, ott 

már nem mondhatja, hogy csak 1 %, ez még elfogadható. Nem veszik fel az 

egyetemre, mert hiányzott egy pont. Az az egy igenis fontos. Isten országával 

is így van.  

Jézus nem elégszik meg azzal, hogy sokan vannak, nem is foglalkozik azzal, 

hogy sokan vannak-e, vagy kevesen, ő azt látja, hogy egy hiányzik. És ezért az 

egyért: értem és érted jött, hogy megkeresse és megmentse az elveszettet. 

Erről szól az evangélium. 



Jézus számára a legfőbb érték az ember. Nem általában az ember, hanem az 

egy ember: te, és én, mert Jézus mindig személyeket lát maga előtt. A jó 

pásztor példázatban azt mondja, hogy a jó pásztor ismeri és nevén szólítja a 

juhait. Jézus soha nem az úgy általában az emberhez szól, hanem hozzám, 

Bajnóczi Márióhoz, és hozzád, és most gondolj a saját nevedre. Amikor hallok 

egy igehirdetést, vagy ha olvasom a Bibliát, az sem úgy általában az 

embereknek szól, hanem hozzám szól és hozzád szól. Jézus engem keres és 

téged keres. Keres azért, mert szeret, mert azt akarja, hogy el ne vesszek, hogy 

nélküle bele ne gabalyodjak az élet ezernyi veszélyébe, azt akarja, hogy ne 

jussak zsákutcákba, hogy ne rontsam el a magam és mások életét. Azt akarja, 

hogy el ne vesszek az Isten számára, hogy ne hiányozzak az ő országából, hogy 

el ne kárhozzak. De nem csak abból áll az ő szeretete, hogy megmentsen a 

negatívumoktól. Ő azért is keres, mert azt akarja, hogy boldog legyek, hogy 

megtaláljam a helyemet, hogy célja legyen az életemnek, hogy szeretetben 

élhessek. Istennek nem csak egy ember vagy, hanem gyermeke, és vágyik 

utánad, a maga közelében akar tudni, hogy gondoskodhasson rólad, hogy 

szerethessen. Isten vágyódik utánad, Istennek hiányzol, ha nem élsz az ő 

közelében. 

Ezért jött el Fiában, Jézusban. Nem, hogy úgy általában az emberiség 

megváltója legyen, hanem hogy a te megváltód legyen. Érted hagyta ott 

mennyei világát, érted született meg, érted szenvedett és érted adta váltságul 

az életét a kereszten. Vagyis értem, és ezt te is mondd! Jézus eljött, hogy 

megkeressen, hogy megváltson a bűntől, önmagamtól, hogy új élettel 

ajándékozzon meg. Amíg ezt nem látod, nem tudod, addig elveszett vagy. 

Addig eltékozlod az életedet. Minden ember csak akkor lehet boldog, akkor 

találja meg az életet, ha megtalálta őt Jézus. 

A mai vasárnap neve: Jubilate, az öröm vasárnapja. Öröm az ember számára, 

ha megtalálta őt Jézus. És öröm Isten számára, hogy megtalálta az elveszettet, 

engem és téged. Öröm, hogy szeretetben egymásra talált Isten és ember. 

Ismered-e, tiéd-e ez az öröm? Annak az örömében élsz-e, hogy megtalált és 

megmentett engem Jézus, és most már otthon vagyok az atyai házban? Ha 

nem, imádkozzunk most így: „Uram, találj meg engem, hogy ez az öröm enyém 

is legyen!” 

Ámen! 


